
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 7 lipca 2017 r. 
 

OA.0002.7.2017.RG 
 

PROTOKÓŁ Nr XXXVII/2017 
z obrad XXXVII sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która 

odbyła się 30 czerwca 2017 r. w Ośrodku Turystyczno-
Wypoczynkowym w Babicach 

 
 

 Na XXXVII sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 15 radnych (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto 
w obradach wzięły udział zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności 
stanowią załączniki nr 2 i 3 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad 1. 
 Przewodniczący Rady Gminy Piotr Pytlowany o godz. 1306 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec składu Rady 
Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
 

Ad 2. 
 Następnie Przewodniczący obradom przedstawił proponowany 
porządek obrad. 
 Porządek obrad w wyniku przeprowadzonego głosowania przyjęty został 
jednogłośnie wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
i 0 głosach „wstrzymujących się”. 
 

Porządek obrad obejmuje: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Przyjęcie sprawozdań finansowych oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy za 2016 rok w tym: 
1) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania 

finansowego; 
2) przedstawienie sprawozdania z wykonania planu finansowego w 

Gminnej Bibliotece Publicznej, 
3) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego; 
4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzywcza wraz z 

wnioskiem w sprawie absolutorium; 
5) zapoznanie radnych z opinią regionalnej izby obrachunkowej dotyczącej 

sprawozdania z wykonania budżetu oraz z opinią dotyczącą wniosku 
komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium; 

6) dyskusja o wykonaniu budżetu; 
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7) rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań finansowych za 2016 rok; 

8) rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Krzywcza absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2016 rok. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
1) przekazania do sprzedaży nieruchomości (działki nr 65 o pow. 

0,2400 ha w Babicach) stanowiącej własność Gminy Krzywcza; 
2) przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2020”. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zakończenie obrad. 
 
 

Ad.3. 
 Protokół Nr XXXVI/2017 z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy 
Krzywcza został wyłożony do wglądu wraz z informacją, aby ewentualne 
wnioski i zastrzeżenia zgłaszać do końca sesji. Jeśli takich nie będzie, 
zostanie to uznane jako przyjęcie tego protokołu. 
 
 

Ad.4. 
 Przystępując do realizacji punktu 4 obrad Przewodniczący Rady Gminy 
Piotr Pytlowany oddał głos Skarbnikowi Gminy Beacie Wielgosz, która 
przedstawiła sprawozdanie Wójta Gminy Krzywcza z wykonania budżetu 
za 2016 rok, sprawozdanie z wykonania planu finansowego w Gminnej 
Bibliotece Publicznej w Krzywczy oraz informację o stanie mienia 
komunalnego w poszczególnych sołectwach za 2016 rok. 
 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Bosak przedstawił opinię 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzywcza o wykonaniu budżetu Gminy 
Krzywcza za 2016 rok i udzieleniu absolutorium Wójtowi Gminy wypracowaną 
na posiedzeniu tejże Komisji w dniu 2 czerwca 2017 r. Z treści tej opinii 
wynika, że Komisja jednogłośnie pozytywnie rozpatrzyła roczne sprawozdanie 
finansowe za 2016 rok, sprawozdanie z wykonania budżetu gminy na 2016 r. 
wraz z opinią regionalnej izby obrachunkowej o tym sprawozdaniu, 
sprawozdanie z wykonania planu finansowego w Gminnej Bibliotece 
Publicznej w Krzywczy za 2016 rok oraz informację o stanie mienia 
komunalnego w poszczególnych sołectwach z terenu gminy Krzywcza za 2016 
rok i złożyła wniosek do Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 
Krzywcza za 2016 rok. 
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 Z kolei Skarbnik Gminy przedstawiła Uchwałę Nr 11/44/2017 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 24 maja 
2017 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu Wójta Gminy Krzywcza z wykonania 
budżetu za 2016 rok oraz przedstawiła także Uchwałę Nr 11/34/2017 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 
12 czerwca 2017 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Krzywcza o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2016 rok. 
 

 Skarbnik Gminy przedstawiła także roczne sprawozdanie finansowe 
za 2016 rok składające się z bilansu z wykonania budżetu gminy, łącznego 
bilansu jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego, 
łącznego rachunku zysków i strat jednostki oraz łącznego zestawienia zmian 
w funduszu jednostki. 
 

 Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję o wykonaniu 
budżetu. 
 Radny Ryszard Pawłowski wyraził słowa uznania dla Skarbnika Gminy 
za odpowiedni nadzór finansowy budżetu gminy za 2016 rok. Ponadto 
sugerował, aby na przyszłość starać się wyeliminować błędy 
w przygotowywanych rokrocznie sprawozdaniach. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak innych uwag 
i zapytań w tym zakresie przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad. 
 

 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz odczytała projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu na 2016 rok. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała Nr XXXVII/179/2017 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Skarbnik Gminy Beata Wielgosz odczytała projekt kolejnej 
uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 
Krzywcza absolutorium z tytułu wykonania budżetu na 2016 rok. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała Nr XXXVII/180/2017 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 
 

 Wójt Gminy zabierając głos, podziękował Radnym za udzielenie mu 
absolutorium za 2016 rok. Przy tej okazji podziękował również pracownikom 
Urzędu Gminy Krzywcza doceniając ich wkład za udzielone absolutorium; 
dobrze wypełniając swoje obowiązki służbowe. 
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Ad.5. 
 Realizując kolejny punkt porządku obrad Rada Gminy przystąpiła 
do rozpatrzenia przygotowanych projektów uchwał. 
 W pierwszej kolejności rozpatrzono projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie przekazania do sprzedaży nieruchomości (działki nr 65 
o pow. 0,2400 ha w Babicach) stanowiącej własność Gminy Krzywcza. 
 Inspektor Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXXVII/181/2017 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie rozpatrzono projekt uchwały Rady Gminy Krzywcza 
w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2020”. 
 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Żak 
przedstawiła projekt proponowanej uchwały Rady Gminy. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została wynikiem: 14 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXXVII/182/2017 stanowi załącznik 
nr 7 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad.6. 
 Wójt Gminy Krzywcza Wacław Pawłowski przedstawił informację 
o swojej pracy w okresie międzysesyjnym a także informację o realizacji 
wniosków zgłoszonych na poprzedniej sesji (Informacje te stanowią załączniki 
nr 8 i 9 do niniejszego protokołu). 
 Ponadto poinformował, że w związku z licznymi interwencjami 
mieszkańców Gminy w sprawie czasów pracy oświetlenia ulicznego, 
wychodząc naprzeciw potrzebom mieszkańców gminy proponuje się, aby 
ustawić czas świecenia oświetlenia ulicznego w następujący sposób: 

 w godzinach rannych oświetlenie uliczne winno załączyć się o godz. 4:30 
a wyłączać 45 min. przed wschodem słońca; 

 w godzinach wieczornych oświetlenie uliczne winno załączyć się 45 min. 
po zachodzie słońca i wyłączać o godz. 22:00. 

 od 01.06. do 15.08 oświetlenie uliczne winno załączyć się o godz. 21:30 
a wyłączać o 22:00. 

 pozostałe niżej wymienione ustawienia pozostają bez zmian: 

 24-25 grudnia – wydłużyć czas pracy oświetlenia ulicznego do godz. 2:00, 

 25 grudnia – wydłużyć czas pracy oświetlenia ulicznego do godz. 24:00, 

 26 grudnia – wydłużyć czas pracy oświetlenia ulicznego do godz. 24:00, 
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 z 31 grudnia – 01 stycznia – wydłużyć czas pracy oświetlenia ulicznego  
do godz. 3:00. 

 Radny Ryszard Pawłowski powiedział, że zmiana zasad będzie 
kosztować gminę więcej, niż obecne koszty zużycia energii elektrycznej 
oświetlenia ulicznego. Jeżeli mieszkańcy domagają się zmiany czasu 
świecenia lamp oświetlenia ulicznego, to niech uzasadnią to. 
 Radny Zygmunt Sobol powiedział, że mieszkańcy do niego też 
interweniowali w sprawie zmiany (wydłużenia) czasu świecenia lamp 
oświetlenia ulicznego, dlatego zaproponował zróżnicowanie tych czasów 
według potrzeb poszczególnych miejscowości gminy. Koszty zużycia energii 
za oświetlenie uliczne i tak pokrywane są z Funduszu Sołeckiego. W związku 
z tym proponował, aby mieszkańcy sami decydowali o tym czy lampy mają się 
świecić dłużej, czy krócej. Jeżeli dana miejscowość będzie miała większe 
koszty zużycia energii oświetlenia, to będzie miała mniej środków finansowych 
na inne potrzeby. 
 Wójt Gminy wyraził swoją dezaprobatę do tej propozycji, twierdzi on że 
ze względu na spodziewane protesty mieszkańców, czas świecenia lamp 
oświetlenia ulicznego musi być ustalony jednakowo dla całej gminy. 
Ponadto wyjaśnił, że na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy 
odbytym w kwietniu br., na którym byli także zaproszeni wszyscy sołtysi, 
ustalone zostały czasy świecenia lamp ulicznych, w związku z tym prosił, 
aby po raz kolejny ich nie zmieniać. Chodziło głównie o wydłużenie o 15 min. 
w stosunku do obowiązującego czasu i ustalenie wyłączenia lamp na 45 min. 
przed wschodem słońca oraz włączenie lamp na 45 min. po zachodzie słońca. 
Jednak w odniesieniu do ustaleń tego posiedzenia, należy dokonać zmian, 
aby od 01.06 do 15.08 oświetlenie uliczne załączało się o godz. 21:30 
a wyłączało o 22:00. 
 Radny Zygmunt Sobol stwierdził, że wydłużenie czasu włączenia lamp 
oświetlenia na 45 min. po zachodzie słońca jest bardzo uciążliwe dla 
mieszkańców, bo po zmroku szybko robi się ciemno i wówczas jest potrzeba, 
aby te lampy się świeciły. Mieszkańcy, którzy wysiadają z autobusu 
w godzinach nocnych też potrzebują, żeby lampy świeciły się. Gminna posiada 
więcej środków finansowych w swoim budżecie, którymi może dysponować, 
jest Fundusz Sołecki więc poddał pod rozwagę zmianę czasów świecenia 
lamp zgodnie z potrzebami mieszkańców. 
 Wójt Gminy prosił wziąć pod uwagę funkcjonowanie oświetlenia 
ulicznego w sąsiednich gminach Krasiczynie i Dubiecku. Stoi on na 
stanowisku, że czasy włączania i wyłączania lamp oświetlenia w naszej gminie 
powinny być porównywalne do czasów gmin sąsiednich. 
 

 Radny Zygmunt Sobol nawiązując przedstawionej informacji wójta 
o realizacji wniosków zgłoszonych na poprzednich sesjach powiedział, 
że część boiska w Krzywczy jest nieogrodzona i ludzie wjeżdżają tam różnymi 
pojazdami tworząc koleiny. Proponuje on zakupić siatkę i uzupełnić brakujący 
odcinek tego ogrodzenia. 
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 Radny Zygmunt Sobol powiedział, że do oczyszczalni ścieków 
w Krzywczy z jakiegoś zakładu pracy zrzucono duże ilości ścieków 
przefermentowanych, które nie powinno się ich tam zrzucać. 
Zdaniem Radnego - zanim flora bakterie się tam odtworzy do stanu 
normalnego, to będzie tam długo czuć fetor. Dodatkowo trzeba będzie ponieść 
koszty wywozu odpadów. Wszystko po to, żeby gmina zarobiła 800 zł. 
W związku z tym złożył stanowczy protest przeciwko zrzucania 
do oczyszczalni ścieków w Krzywczy dużych ilości ścieków przywożonych z 
zakładów pracy jeżeli nie będzie ta oczyszczalnia właściwie funkcjonować. 
 Ponadto stwierdził on, że zrzut ścieków dowożonych do oczyszczalni 
ścieków odbywa się w sposób niekontrolowany. Jest przy oczyszczalni punkt 
zrzutu ścieków z którego nie korzystają wozy asymilacyjne, tylko zrzucają oni 
ścieki bezpośrednio do studzienek kanalizacyjnych poza oczyszczalnią 
ścieków. 
 Radny Leszek Ławryniuk zaproponował zamontować monitoring 
przy oczyszczalni celem wychwycenia sprawców nielegalnego zrzutu tych 
ścieków do pobliskich studzienek kanalizacyjnych. 
 Zastępca Wójta Wojciech Sobol zastanawiał się jak można będzie 
zabezpieczyć te studzienki przy oczyszczalni ścieków przed nielegalnym 
zrzutem ścieków. Jego zdaniem, gdy nawet zabezpieczy się studzienki 
przy oczyszczalni to i tak będzie możliwość nielegalnego zrzutu tych ścieków 
do innych studzienek. 
 Wójt Gminy prosił radnych o radę, czy zlecić projektantowi oczyszczalni 
Panu Wojciechowi Bogusławskiemu ze Szczecina wykonanie analizy procesów 
oczyszczania i poprawy stanu powietrza wokół oczyszczalni ścieków w Krzywczy 
zgodnie z przysłaną przez niego ofertą, czy też szukać innego projektanta. 
 Zastępca Wójta przedstawił szczegóły oferty złożonej przez Pana 
Wojciecha Bogusławskiego w zakresie przygotowania przez Gminę 
i dostarczenia projektantowi wymaganych pomiarów i analiz dobowych 
zarówno ścieków surowych jaki i ścieków oczyszczonych oraz pomiarów 
osadów w komorze stabilizacji tlenowej. 
 Radny Marek Bosak powiedział, że samo wykonanie analizy przez 
projektanta nie przyniesie spodziewanego rezultatu. Jedynie technolog może 
wypowiedzieć się na temat poprawy funkcjonowania oczyszczalni. 
 Zastępca Wójta powiedział, że są zaniedbania w funkcjonowaniu 
oczyszczalni ścieków. Dlatego zaproponował on, aby wyasygnować z budżetu 
gminy środki w wysokości około 30 000 zł z przeznaczeniem na uruchomienie 
procesu w automacie. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy pytał o sprawę udostępnienia dla 
mieszkańców placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Babicach. 
 Wójt wyjaśnił, że do tego potrzebne jest opracowanie regulaminu 
korzystania z placu zabaw. 
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Ad.7. 
 Radny Mariusz Kołcz złożył uwagę, że w tym roku należny przydział 
żwiru na remont dróg nie został dostarczony do Połanek. Twierdzi, że Sołtys 
Babic sam zadecydował o innym przeznaczeniu tego żwiru. 
 Radny Kazimierz Kurasz zaproponował, aby w przyszłym roku 
zabezpieczyć po 3 samochody tłucznia na drogi dla każdej miejscowości 
w gminie. Przydział żwiru przeznaczony na Babice przekazać na drogi 
w Połankach. 
 Radny Zygmunt Sobol zaproponował, aby Wójt Gminy jeszcze w tym 
roku dokonał zakupu jednego samochodu tłucznia z przeznaczeniem na drogi 
w Połankach. 
 

 Radny Józef Opałka wnioskował, aby poprawić nieczytelne numery 
słupów elektrycznych „na Parcelacji” w Bachowie. 
 

 Radny Mariusz Kołcz wnioskował o wykoszenie trawy na boisku 
sportowym na Połankach. 
 

 Radny Ryszard Pawłowski zaapelował o przegląd i wycinkę 
uszkodzonych i zeschniętych drzew przy drodze powiatowej a szczególnie 
koło budynków po byłym SKR w Woli Krzywieckiej. 
 Kierownik Referatu w Urzędzie Gminy Krzywcza Krystyna Śmigielska 
wyjaśniła, że na drzewach, których korona jest zielona nie można uzyskać 
decyzji o wycince. 
 

 Radny Stanisław Łabaziewicz wnioskował o pomalowanie dachu 
na budynku Świetlicy Wiejskiej w Skopowie. 
 Wójt Gminy wyjaśnił, że pomalowanie tego dachu jest w ujęte 
w planach. 
 

 Ponadto Rady Stanisław Łabaziewicz wnioskował o przegląd i wycinkę 
uszkodzonych i zeschniętych drzew na cmentarzu w Babicach, bo po ostatniej 
burzy drzewo spadło i uszkodziło kilka nagrobków. 
 Wójt Gminy wyjaśnił, że te drzewa, które spadły na nagrobki należą 
do Parafii Rzymskokatolickiej w Babicach. 
 

 Radny Zygmunt Sobol wnioskował, aby wraz ze Starostwem 
Powiatowym rozeznać możliwość wykonania w niedalekiej przyszłości 
obwodnicy drogowej Krzywczy łączącej drogę powiatową Chyrzyna most 
z drogą wojewódzką nr 884 w Krzywczy. Zdaniem radnego – Nasilający się 
ruch samochodowy, zwłaszcza samochodami ciężarowymi zaczyna stwarzać 
problemy dla okolicznych mieszkańców Krzywczy. Wnosi on, aby zaapelować 
do Starostwa Powiatowego w Przemyślu o możliwościach współudziału Gminy 
Krzywcza w budowie tej obwodnicy. 
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 Wójt Gminy poinformował o możliwości pozyskania środków 
finansowych w ramach Współpracy Transgranicznej Polska-Białoruś-Ukraina 
na lata 2014-2020 w wysokości 85% kosztów kwalifikowanych na remont 
Świetlicy Wiejskiej w Babicach oraz przebudowę kompleksową obiektu 
Ośrodka Turystyczno-Wypoczynkowego w Babicach, wymiana całego 
ogrodzenia, urządzenia ścieżki, obiektów sportowych, placu zabaw, grill 
zadaszony, oświetlenie terenu oraz wykonanie domków letniskowych. 
W związku z powyższym prosił radnych, aby ustosunkowali się do tej kwestii. 
 Następnie Wójt Gminy poinformował radnych, że Gmina Krzywcza 
otrzymała środki finansowe w wysokości 120 000 zł. na remont drogi 
popowodziowej w Babicach oraz środki finansowe na remont dróg z Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych w wysokości 37 000 zł. 
 
 

Ad.8. 
 W tym punkcie obrad nie zgłoszono ani wolnych wniosków ani też 
informacji. 
 

 Protokół Nr XXXVI/2017 z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy 
Krzywcza, ze względu na brak zgłoszonych uwag, uznany został jako przyjęty 
jednogłośnie. 
 
 

Ad.9. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 15:40 
XXXVII zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VII kadencji. 
 
 

 Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołował 
 

(-) Mieczysław Klimko 

Przewodniczący Rady 
 

(-) Piotr Pytlowany 
 


